

RATIFICATION

Instrument deposited on:

7 September 1995

SWAZILAND

(With effect from 7 October 1995.)

With the following declaration:

“The Convention on the Rights of the Child being a point of departure to guarantee child rights; taking into consideration the progressive character of the implementation of certain social, economic and cultural rights; as recognized in article 4 of the Convention, the Government of the Kingdom of Swaziland would undertake the implementation of the right to free primary education to the maximum extent of available resources and expects to obtain the co-operation of the international Community for its full satisfaction as soon as possible.”

Registered ex officio on 7 September 1995.

RATIFICATION

Instrument déposé le :

7 septembre 1995

SWAZILAND

(Avec effet au 7 octobre 1995.)

Avec la déclaration suivante :

[TRADUCTION — TRANSLATION]

La Convention relative aux droits de l'enfant est la base qui permettra de garantir les droits de l'enfant; considérant le caractère progressif de la reconnaissance de certains droits sociaux, économiques et culturels, conformément à l'article 4 de ladite Convention, le Gouvernement du Royaume du Swaziland s'engage à respecter le droit de l'enfant à l'enseignement primaire gratuit dans toute la mesure des ressources dont il dispose et compte sur la coopération de la communauté internationale pour s'acquitter pleinement et dès que possible de cet engagement.

Enregistré d'office le 7 septembre 1995.

WITHDRAWAL of reservation in respect of article 40 (2) (b) (v) made upon ratification¹

Notified received on:

19 September 1995

NORWAY

(With effect from 19 September 1995.)

Registered ex officio on 19 September 1995.

RETRAIT de réserve formulée à l'égard du paragraphe 2, b, v, de l'article 40 lors de la ratification¹

Notification reçue le :

19 septembre 1995

NORVÈGE

(Avec effet au 19 septembre 1995.)

Enregistré d'office le 19 septembre 1995.

ACCESSION

Instrument deposited on:

22 September 1995

TUVALU

(With effect from 22 October 1995.)

Registered ex officio on 22 September 1995.

ADHÉSION

Instrument déposé le :

22 septembre 1995

TUVALU

(Avec effet au 22 octobre 1995.)

*Enregistré d'office le 22 septembre 1995.*¹ United Nations, *Treaty Series*, vol. 1590, No. A-27531.¹ Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 1590, n° A-27531.